

Humanistic, transparent and progressist resilience



In particular, it seems essential to establish "**a humanistic, transparent and progressist resilience plan**" during this decade in order to address major societal challenges.

This would allow us to be better prepared for the current escalation of global crises, which are multiplying in particular in the following areas:

1. economy;
2. security;
3. health;
4. technology;
5. climate.

The following points illustrate key elements of such a humanistic, transparent and progressive resilience plan.

A) Education

1. Strengthen critical thinking by demystifying 'cognitive biases' (such as confirmation bias, cognitive dissonance, and overconfidence), encouraging the understanding of differing points of view, and learning to better manage stress and emotions.

2. Include more practical hands-on activities in the school curriculum, for example by organising a half-day workshop per week (in science, economics or IT). This could include vegetable garden management, styling activities, or the virtual design of a passive and autonomous house.



3. Encourage the emergence of a plurilingual society through partial language immersion at an early age, including at least 6 hours per week (approximately 20%) in a second national language, starting in primary education, as language learning is "natural" at a young age.

The main public media could also be involved in this process. They could, for example, offer a variety of content including translations into national languages (notably, international documentaries, series and films for which subtitles and dubbing are available).

4. Set up a federal platform for plurilingual education in order to promote dialogue and facilitate the development of educational projects between schools of the three national language communities, such as:

- Twinning;
- Partnerships;
- Information exchanges.

5. Invite more frequently actors in public life to present their activities via information sessions, possibly optional (once a week during the lunch break for example). These interventions could be planned with:

- Local politicians;
- Non-profit organisations (such as *the Red Cross, Amnesty, Oxfam*, community centres, etc.);
- Private companies.

B) Economy

1. Encourage a local and sustainable consumption – and therefore production – of goods and services by means of transparent "ethical labels".

The addition of a colour marker on goods sold (clothing, electronic devices and others), and on the service provision form (banking services, internet access provision, etc.) is an example that would go in this direction. This colour marker could be:

- **Red**, if respect for workers' rights is uncertain;
- **Yellow**, if basic workers' rights are respected (i.e. less than 50 hours work per week, in decent conditions, etc.);
- **Green**, if workers' rights and high environmental standards are respected.

2. Redevelop "the industries that are essential to our society" in order to maintain know-how essential to our primary needs, and to maintain a strategic production capacity to face potential acute crises.

This objective could be achieved in partnership with our European neighbours, and would include areas such as:

- Agriculture, including the use of new methods such as hydroponics and bioponics, and focusing on the production of fruit and vegetables for local consumption (instead of continuing to produce and export thousands of tonnes of pears and potatoes, as is the case today);
- Essential medical equipment, especially masks, disinfectant, and common medicines;
- Sustainable construction, including passive and autonomous houses, three-dimensional building printing, etc;
- Digital with the manufacture of electronic components, as well as hosting and support for the servers of our most sensitive companies (infrastructures, power stations, banks, etc.);
- The textile industry.



The Covid-19 coronavirus pandemic has highlighted:

- On the one hand, the deficiencies resulting from the thoughtless deindustrialisation of our economy over the last 50 years;
- On the other hand, the need to remedy this situation rapidly by starting to revive and strengthen the industries that are essential to our daily lives.

3. Promote continuing education, for example, by making the public offer more accessible to employed workers, also by means of:

- One day of training per month, in freely chosen areas;
- Extending the current possibilities by organising optional short training courses within companies during lunchtime (in particular, for language courses)

4. Transparent and strict control of the development and use of disruptive technologies characterised by a degree of danger unique in the known history of humanity, such as:

- Dynamic statistical models generally called "artificial intelligence";
- Wireless networks harmful to organisms, such as 5G networks;
- Autonomous robots;
- Nanotechnology;
- Three-dimensional printing (including bioprinting).

5. Align most tax incentives with "long-term and sustainable" investment objectives, especially with regard to:

- Water and energy saving, both for households and businesses;
- Passive housing construction, with a high degree of autonomy;
- The development of new ecological neighbourhoods and villages in the vicinity of existing roads and railways.

C) Security

1. Rid our media of the hateful lies of the fascist "pseudo-democratic" war propaganda.

2. Immediately repatriate the soldiers who take part in crimes against humanity, and who devastate foreign territories by arming criminals, in order to install miserable and unstable dictatorships; dictatorships that send back to us the socio-economic and security problems thus created. This applies in particular to the ill-considered interventions of the last two decades in Iraq, Afghanistan, Syria, Libya and Mali.

3. Publicly investigate the current shortcomings in the lack of transparent oversight and training in the military and civilian security services in order to:

- Put an end to the worst totalitarian excesses that are on the rise;
- Shed light on the abuses and crimes committed in recent years.

4. Condemn the fascist traitors who entertain themselves:

- By spreading hateful lies, especially based on religious differences (like the devious nonsense of the chaotic Nazi army, such as "They are evil because they give God another name", in order to encourage mistrust and mischief targeting innocent civilians);
- By participating in new, lost colonial wars with no real end and no coherent objective, such as participating in the "search for imaginary weapons of mass destruction in Iraq", and their



alleged export of democracy by bombing civilian populations while arming unstable dictatorships.

It seems essential to deconstruct Nazi war propaganda, "crudely recycled" by adding "Muslim" instead of "Jew".

Let us start by mentioning the investigations by the government of the United States of America. In particular, these investigations have extensively detailed the absurd lies still propagated by some military officials; individuals who seek only to embellish their war crimes and continue their two decades of military failures.

These include:

- The official reports of the *"Special Inspector General for Afghanistan Reconstruction - Lessons Learned Program"*;
- The *"Afghanistan Papers"* published by *The Washington Post*.

[91] SIGAR, *SIGAR's Lessons Learned Program and Lessons from the Long War, Remarks of John F. Sopko*
https://www.sigar.mil/pdf/speeches/SIGAR_POGO_Speech_2020-11-31.pdf (text, in English)

[92] *The Washington Post, Afghanistan Papers, Record of Meeting with LTG Michael T. Flynn*
https://www.washingtonpost.com/graphics/2019/investigations/afghanistan-papers/documents-database/?document=flynn_michael_ll_11102015 (text, in English)

While millions of American and European citizens fall into poverty every year, these "pseudo-democratic terrorists" still seek to embezzle thousands of billions of euros of public funds in order to:

- Stuff the military industry to the point of indigestion;
- Entertain themselves by manipulating, terrorising and massacring increasing numbers of innocent civilians in ever larger territories... until they turn against the interests and security of their own citizens.

Like the Nazis in the 1930s, it is through incompetence and criminal malice that these traitors launch new endless wars and lose them all. Their disinformation campaign only serves to spread confusion and hatred so that they can continue their lost conflicts and provoke new ones, at the expense of all. The hundreds of thousands of civilian casualties and the tens of millions of refugees do not seem to affect their sickening addiction to senseless and lost wars. Moreover, these new fascist losers in our military and civilian security services are now turning against our population. They are also testing new, invasive and flawed technologies to monitor, manipulate and harass ordinary citizens, so they need to be neutralised and severely condemned.

5. Complementary military training with useful knowledge of a more general nature, for example, in building self-sustaining villages away from conflict zones and in developing regional resources.

The skills acquired would be of considerable use, on the one hand, to participate more actively in the economic recovery of fragile regions and, on the other hand, to facilitate a return to civilian life after deployment.

These points are developed in detail in the complete book "Une histoire belge... de Bruxelles à Grand Brussel". They are also explained (in French, Dutch, German and English) on the website: www.GrandBrussel.eu.



Humanistic, transparent and progressist resilience

Education

1. Development of critical thinking skills
2. Inclusion of more concrete practical activities
3. Partial language immersion in a second national language
4. Dialogue between national language communities
5. Invitation of actors in public life

Economy

1. Responsible consumption
2. Industrial redevelopment in key areas
3. Revaluation of continuing education
4. Strict control of high-risk technologies
5. Aligning tax incentives with sustainable objectives

Security

1. Cleaning up our media
2. Repatriation of soldiers
3. Public enquiry
4. Conviction of those responsible for abuses and crimes
5. Complementary training



Knowledge, Ability and Resource
should not only be seen as facilities
for a more entertaining or comfortable life but also as
a temporary responsibility towards present and future generations



Résilience humaniste, transparente et progressiste



Il semble en particulier primordial de mettre en place « **un plan de résilience *humaniste, transparente et progressiste*** » au cours de cette décennie, afin de relever des défis sociétaux majeurs.

Cela permettrait de mieux se préparer face à l'aggravation actuelle de crises mondiales, qui se multiplient notamment sur les plans :

1. économique ;
2. sécuritaire ;
3. sanitaire ;
4. technologique ;
5. climatique.

Les points suivants permettent d'illustrer des éléments clés d'un tel plan de résilience humaniste, transparente et progressiste.

A) Enseignement

1. Renforcer l'esprit critique en démystifiant les « biais cognitifs » (tels que le biais de confirmation, la dissonance cognitive, et l'excès de confiance), en encourageant à comprendre les différences de points de vue, et en apprenant à mieux gérer le stress et les émotions.

2. Inclure davantage d'activités pratiques concrètes dans le cursus scolaire, par exemple via l'organisation d'une demi-journée d'atelier par semaine (en sciences, en économie ou en informatique). Cela pourrait inclure la gestion d'un potager, des activités de stylisme, ou encore la conception virtuelle d'une maison passive et autonome.



3. Favoriser l'émergence d'une société plurilingue à l'aide d'une immersion linguistique partielle au plus jeune âge, qui inclurait au minimum 6 heures de cours par semaine (approximativement 20%) dans une deuxième langue nationale ; et cela dès l'enseignement primaire, l'apprentissage linguistique étant « naturel » en bas âge.

Les principaux médias publics pourraient aussi s'inscrire dans cette démarche. Ils pourraient par exemple proposer divers contenus en incluant les traductions dans les langues nationales (notamment des documentaires, séries et films internationaux pour lesquels les sous-titres et doublages sont disponibles).

4. Mettre en place une plateforme fédérale pour un enseignement plurilingue afin de favoriser le dialogue, et de faciliter le développement de projets pédagogiques entre établissements des communautés linguistiques nationales tels que :

- Les jumelages ;
- Les partenariats ;
- Les échanges d'information.

5. Inviter plus fréquemment des acteurs de la vie publique à présenter leurs activités via des séances d'information, éventuellement facultatives (une fois par semaine sur la pause du midi par exemple). Ces interventions pourraient être planifiées avec :

- Des élus politiques locaux ;
- Des associations sans but lucratif (comme *La Croix Rouge*, *Amnesty*, *Oxfam*, les maisons de quartier, etc.) ;
- Des entreprises privées.

B) Économie

1. Encourager une consommation – et donc une production – de biens et services plus locale et durable à l'aide de « labels éthiques » transparents.

L'ajout d'un marqueur de couleur sur les biens vendus (vêtements, dispositifs électroniques et autres), et sur la fiche de prestation de service (service bancaire, fourniture d'accès à Internet, etc.) constitue un exemple qui irait dans ce sens. Ce marqueur de couleur pourrait être :

- **Rouge**, si le respect des droits des travailleurs est incertain ;
- **Jaune**, si les droits élémentaires des travailleurs sont respectés (c'est-à-dire moins de 50 heures de travail par semaine, dans des conditions décentes, etc.) ;
- **Vert**, si les droits des travailleurs et des normes environnementales pointues sont respectés.

2. Redévelopper « les industries indispensables à notre société » afin de conserver des *savoir-faire* essentiels à nos besoins primaires, et afin de maintenir une capacité de production stratégique pour faire face aux potentielles crises aigües.

Cet objectif pourrait être réalisé en partenariat avec nos voisins européens, et cela comprendrait des domaines tels que :

- L'agriculture, avec entre autres l'utilisation de nouvelles méthodes comme l'hydroponie et la bioponie, et qui serait focalisée sur la production de fruits et légumes consommés localement (au lieu de continuer à produire et à exporter des milliers de tonnes de poires et de pommes de terre, comme c'est le cas aujourd'hui) ;
- Le matériel médical indispensable, en particulier les masques, désinfectant, et médicaments les plus courants ;
- La construction durable, incluant les maisons passives et autonomes, l'impression de bâtiment en trois dimensions, etc. ;



- Le numérique avec la fabrication de composant électronique, ainsi que l’hébergement et le support concernant les serveurs de nos entreprises les plus sensibles (infrastructures, centrales électriques, banques, etc.) ;
- L’industrie textile.

La pandémie du coronavirus Covid-19 a mis en évidence :

- D’une part, les déficiences consécutives à la désindustrialisation irréfléchie de notre économie ces 50 dernières années ;
- D’autre part, la nécessité d’y remédier rapidement en commençant par relancer et renforcer les industries indispensables à notre quotidien.

3. Favoriser la formation continue, par exemple, en rendant l’offre publique plus accessible aux travailleurs occupés, en outre à l’aide :

- D’une journée de formation par mois, dans des domaines librement choisis ;
- De l’extension des possibilités actuelles, via l’organisation de courtes formations facultatives au sein même des entreprises, sur le temps de midi (notamment pour les cours de langue).

4. Encadrer, de manière transparente et stricte, le développement et l’utilisation de technologies disruptives qui sont caractérisées par un degré de dangerosité unique dans l’histoire connue de l’humanité, à l’image :

- Des « modèles statistiques dynamiques » (appelés à tort « intelligence artificielle » ou « *machine learning* ») ;
- Des réseaux sans fil nuisibles pour les organismes, tels que les réseaux 5G ;
- Des robots autonomes ;
- Des nanotechnologies ;
- De l’impression en trois dimensions (notamment la bio-impression).

5. Aligner la plupart des incitants fiscaux avec des objectifs d’investissement « durable et à long terme », notamment en ce qui concerne :

- L’économie d’eau et d’énergie, à la fois des ménages et des entreprises ;
- La construction d’habitation passive, avec un degré d’autonomie élevé ;
- Le développement de nouveaux quartiers et villages écologiques, à proximité d’axes routiers et ferroviaires existants.

C) Sécurité

1. Dépolluer nos médias des mensonges haineux de la propagande de guerre fasciste « pseudo-démocratique ».

2. Rapatrier immédiatement les soldats qui prennent part à des crimes contre l’humanité, et qui dévastent des territoires étrangers en y armant des malfaiteurs afin d’y installer de misérables dictatures instables ; des dictatures qui nous renvoient les problèmes socio-économiques et sécuritaires ainsi créés. Cela concerne notamment les interventions irréfléchies de ces deux dernières décennies en Irak, en Afghanistan, en Syrie, en Libye et au Mali.



3. Enquêter publiquement sur les lacunes actuelles en ce qui concerne le manque de contrôle transparent et de formation, dans les services de sécurité militaires et civils afin :

- De mettre un terme aux pires dérives totalitaires qui se multiplient ;
- De faire la lumière sur les abus et crimes commis ces dernières années.

4. Condamner les traîtres fascistes qui se divertissent :

- En diffusant des mensonges haineux, notamment basés sur les différences religieuses (à l'image des absurdités sournoises de l'armée nazie chaotique, telles que « Ils sont méchants parce qu'ils donnent un autre nom à Dieu », afin d'encourager la méfiance et les méfaits ciblant des civils innocents) ;
- En participant à de nouvelles guerres coloniales perdues, sans réelle fin et sans objectif cohérent, telles que la participation à « la recherche d'armes de destruction massive imaginaires en Irak », et leur prétendue exportation de la démocratie en bombardant des populations civiles tout en armant des dictatures instables.

Il semble indispensable de déconstruire une propagande de guerre nazie, « grossièrement recyclée » en ajoutant musulman à la place de juif.

Commençons par mentionner des enquêtes du gouvernement des États-Unis d'Amérique. Ces enquêtes ont notamment détaillé de manière extensive les mensonges absurdes encore propagés par certains responsables militaires ; des individus qui ne cherchent qu'à embellir leurs crimes de guerre, et à poursuivre leurs deux décennies d'échecs militaires.

Citons entre autres :

- Les rapports officiels du « *Special Inspector General for Afghanistan Reconstruction – Lessons Learned Program* » ;

- Les « *Afghanistan Papers* » diffusés par *The Washington Post*.

[91] SIGAR, *SIGAR's Lessons Learned Program and Lessons from the Long War, Remarques de John F. Sopko* https://www.sigar.mil/pdf/speeches/SIGAR_POGO_Speech_2020-11-31.pdf (texte, en anglais)

[92] *The Washington Post*, *Afghanistan Papers, Enregistrement de la rencontre avec Michael T. Flynn* https://www.washingtonpost.com/graphics/2019/investigations/afghanistan-papers/documents-database/?document=flynn_michael_ll_11102015 (texte, en anglais)

Alors que des millions de citoyens américains et européens tombent dans la précarité chaque année, ces « terroristes pseudo-démocratiques » cherchent encore à détourner des milliers de milliards d'euros de fonds publics afin :

- De gaver l'industrie militaire jusqu'à l'indigestion ;
- De se divertir en manipulant, terrorisant et massacrant un nombre croissant de civils innocents dans des territoires de plus en plus vastes... jusqu'à se retourner contre les intérêts et la sécurité de leurs propres concitoyens.

Tout comme les nazis dans les années 1930, c'est par incompetence et par malveillance criminelle que ces traîtres lancent de nouvelles guerres sans fin, et qu'ils les perdent toutes. Leur campagne de désinformation ne sert qu'à répandre la confusion et la haine afin qu'ils puissent poursuivre leurs conflits perdus et en provoquer de nouveaux, aux dépens de tous. Les centaines de milliers de victimes civiles et les dizaines de millions de réfugiés ne semblent pas affecter leur addiction écœurante aux guerres insensées et perdues.

Par ailleurs, ces nouveaux *losers fascistes* présents dans nos services de sécurité militaires et civils se retournent à présent contre notre population. Ils testent en outre de nouvelles technologies invasives et défectueuses afin de surveiller, manipuler et harceler des citoyens lambda sans histoire ; d'où la nécessité de les neutraliser et de les condamner sévèrement.



5. Compléter la formation militaire à l'aide de connaissances utiles plus générales, par exemple, en ce qui concerne la construction de villages autonomes à l'écart de zones de conflits et en valorisant des ressources régionales.

Les compétences acquises seraient d'une utilité considérable, d'une part, afin de participer plus activement au redressement économique de régions fragilisées et, d'autre part, afin de faciliter un retour à la vie civile après un déploiement.

Ces différents points sont développés en détail dans l'ouvrage complet « Une histoire belge... de Bruxelles à Grand Brussel ». Ils sont par ailleurs expliqués brièvement (en français, néerlandais, allemand et anglais) sur le site Internet : www.GrandBrussel.eu.



Résilience humaniste, transparente et progressiste

Enseignement

1. Développement de l'esprit critique
2. Inclusion davantage d'activités pratiques concrètes
3. Immersion linguistique partielle dans une deuxième langue nationale
4. Dialogue entre communautés linguistiques nationales
5. Invitation d'acteurs de la vie publique

Économie

1. Consommation responsable
2. Redéveloppement industriel dans des domaines essentiels
3. Revalorisation de la formation continue
4. Encadrement strict de technologies à haut risque
5. Alignement des incitants fiscaux avec des objectifs durables

Sécurité

1. Dépollution de nos médias
2. Rapatriement des soldats
3. Enquête publique
4. Condamnation des responsables d'abus et crimes
5. Complément de formation



Connaissances, Aptitudes et Ressources
ne devraient pas uniquement être vues comme des facilités
pour une vie plus divertissante ou confortable mais aussi comme
une responsabilité temporaire envers les générations présentes et futures



Grand Brussel

Brussels · Brussel · Bruxelles · Brüssel



Eendracht met respect maakt macht
L'Union dans le respect fait la force
Einigkeit mit Respekt macht stark
Unity in respect is strength